
ACTA  DE  LA  SESSIÓ  EXTRAORDINÀRIA  ORGANITZATIVA  DE 
L’AJUNTAMENT DE MARIA DE LA SALUT DE DIA 20 DE JUNY DE 
2019.

A la Sala de Plens de l’Ajuntament de Maria de la Salut, essent les 
21.00 hores del dia vint de juny de 2019, es reuneixen en primera 
convocatòria  i  prèvia  citació  feta  en  legal  forma,  a  l’objecte  de 
celebrar  sessió  Extraordinària,  i  donar  compliment  al  disposat  a 
l'article 36.1 i següents del Reial Decret 2568/1986 de 28 de novembre 
del  Reglament  d'organització,  funcionament  i  règim  jurídic  de  les 
entitats locals (ROF), i l’acord de la Sessió Ordinària del Ple de data 13 
de juliol de 2015 els següents regidors:

1. Jaume Ferriol Martí.
2. Miquel Pons Ferriol.
3. Miquel Vanrell Font.
4.-  Catalina Maria March Pons.
5.-  Margalida Bergas Mas.
6.-  Rafael Aulet Galmés.
7.-  Catalina Morey Ferriol
8.-  Guillem Jordà Bauzà. 
9.-  Gabriel Ferriol Bergas.
10.-  Catalina Roig Castelló.

Actua com a Secretari  accidental en Miquel Vives Colombram.

El Sr. Gabriel Mas Oliver, manifesta que per tal de subsanar l’errada 
formal de presa de possessió com a batle,  si  vos va bé,  faríem la 
presa de possessió del càrrec ara abans de començar la Sessió.

El Sr. Guillem Jordà manifesta que no havia jurat i que no creu que 
pugui  signar  com  a  batle,  i  el  Sr.  Gabriel  Mas  diu  que  sí,  que 
jurídicament  es  permet  i  que hi  ha hagut  altres  municipis  que ha 
passat i s’ha fet així.
El Sr. Jaume Ferriol manifesta que creu que no pot convocar el Ple, per 
la falta de presa de possessió, a la qual cosa el Sr. Biel Mas diu que ha 
convocat com a regidor i que estava nomenat. Per tant només és el 
jurament.

Acte seguit es procedeix a la presa de possessió del càrrec jurant o 
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prometent acatament a la Constitució d’acord amb el que estableix 
l’article 108.8 de la Llei Orgànica Electoral, i la formula que estableix 
l’article 1 del Decret 707/79, de 5 d’abril.  

Sr. Gabriel Mas Oliver
 
Jurau o prometeu per la vostra consciència i  pel vostre 

honor de complir fidelment les obligacions del càrrec de Batle 
de l'Ajuntament de Maria de la Salut amb lleialtat al Rei, i de 
guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental 
de l'Estat?

  Sí,promet. 

Seguidament es passa a tractar l’ordre del dia de la Sessió.

1er.- Aprovació, si escau, de l’acta de la Sessió anterior.

L’aprovació  de  l’acte  de  la  Sessió  de  Constitució  del  Ple  de 
l’Ajuntament i elecció de batle realitzada el dia 15 de juny de 2019 a 
les 12.00 hores; es deixa per a la propera sessió, ja que s’han de 
revisar una sèrie d’errades formals de la mateixa: lloc de celebració, 
partits  polítics,  sigles,  ...  i  a  més  no  es  va  donar  compta  dels 
justificants en metàl·lic o valors propis de la Corporació dipositats en 
la  caixa  municipal  i  en  les  entitats  bancàries,  així  com  la 
documentació relativa a l’Inventari del Patrimoni de la Corporació.

2on.- Periodicitat de les sessions ordinàries de l’Ajuntament 
Ple.

El Sr Gabriel Mas proposa aprovar una sessió ordinària cada més, a 
celebrar el segon dilluns de cada mes a les 21.00 hores. Si fos festiu, 
es  celebraria  el  primer  dia  hàbil  següent,  explicant  que  es  podrà 
anticipar l’horari en casos de sessions extraordinàries, prèvia consulta 
dels portaveus dels grups polítics municipals.

Es sotmet a votació:
A favor: 8 (PI, PSOE i PP)
Abstencions: 3 (APIB MES X Maria)

3er.-  Creació  i  composició  de  les  Comissions  Informatives 
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Permanents.

El Sr. Gabriel Mas proposa, d’acord amb la normativa aplicable, crear 
la Comissió Informativa Permanet, formada pel Batle (President), tots 
els regidors (Vocals) i el secretari de la Corporació (secretari) i es faria 
tots  els  dilluns anteriors a la  celebració de Ple,  a les 21.00 hores, 
passant al primer dia hàbil següent en cas de coincidir amb festiu.

Així mateix la Comissió Informativa d’Hisenda i Especial de Comptes 
segueix amb el mateix format quan és necessari.

Es sotmet a votació :
A favor: 8 (PI, PSOE i PP)
Abstencions: 3 (APIB MES X Maria)

4rt.- Creació de la Junta de Govern Local i periodicitat de les 
seves sessions ordinàries.

El Sr. Gabriel Mas proposa l’acord de seguir amb la junta de Govern 
Local igual que fins ara, els dilluns a les 21.00 hores.

El Sr. Jaume Ferriol manifesta que votaran en contra de la Junta de 
Govern Local  ja que, a l’hora de veure’s  per les negociacions, ells 
manifestaren  que  no  posarien  cap  problema  sempre  i  quan  es 
consultessin les coses
Fa 4 anys, el Partit Popular va treure 5 regidors i miràrem de poder 
organitzar entre tots l’Ajuntament, i no va ser possible arribar a cap 
acord.  Es va proposar ja  en aquell  moment la Junta de portaveus, 
cada 15 dies.
Hem rebut la convocatòria i no ens heu dit res en absolut.
Hi ha un empat dels partits i això vol dir que el poble vol que tots 
participem.
Convidàreu al PSOE a la Junta de Govern i  no deis res als altres, i 
creiem que no ens teniu confiança, i seguir així no pot anar bé.
Sol·licitam platejar  una  explicació  de  com feis  comptes  organitzar 
l’Ajuntament i que feis comptes fer.
El vot de confiança que vos vàrem donar dissabte ens ha decebut, 
haguéssim pogut fer batle al Sr. Guillem Jordà i ens vàrem abstendre.
Per això, demanam que abans se’ns expliqui tot.

El Sr. Gabriel Mas manifesta que vos convidàrem i que pel que ens 
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dèieu no estàveu amb disposició d’entrar a l’equip, i em sap greu et 
sentis ofès. No és excusa, però amb tanta feina no he tingut temps de 
cridar-te i ho volia fer.

El Sr. Jaume Ferriol manifesta que no és entrar a l’equip de govern, és 
saber que pensau fer, què feieu o què voleu fer,... estar informats.

Es deixa damunt la taula aquest punt.

5è.-  Nomenament de representants de la Corporació en els 
òrgans col·legiats.

El Sr. Gabriel Mas manifesta la proposta d’acord dels representats de 
la Corporació davant els òrgans col·legiats; si hi ha qualque cosa a 
comentar, i el Sr. Jaume Ferriol diu que si no hi ha reunió,  ho deixen 
damunt la taula

6è.- Comunicació de les resolucions de batlia,...

El  Sr.  Gabriel  Mas diu que s’entén que també es deixa damunt la 
taula, si bé el Sr. Gabriel Ferriol demana perquè a vegades es parlen 
d’àrees i altres de seccions, a la qual cosa el Sr. Gabriel Mas diu que 
ho va fer Higinio però que és el mateix.

7è.-  Delegació  de  competències  de  la  Batlia  a  la  Junta  de 
Govern Local.

També es deixen damunt la  taula,  al  igual  que els punts anteriors 
esmentats.

8è.- Règim d’indemnitzacions i assistències pels membres de 
la Corporació.

El  Sr.  Gabriel  Mas  manifesta  la  proposta  d’acord  de  les 
indemnitzacions per assistència a Comissions Informatives, Juntes de 
Govern  Local,  a  Sessions  Plenàries  i  a  Meses  de  Contractació  la 
quantia és de 50,00.- € i es sotmet a votació
A favor: 8 (PI, PSOE i PP)
Abstencions: 3 (APIB MES X Maria)

9è.- Relació de càrrecs amb dedicació exclusiva.
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El  Sr.  Gabriel  Mas  manifesta  la  proposta  d’acord  de  dedicació 
exclusiva amb la quantia de 34.432,25 €/any (14 mensualitats) amb 
efectes de dia 20 de juny de 2019. I l’horari de dilluns a divendres, de 
9.00 a 14.00 hores i dilluns horabaixa de 16.00 a 21.00 hores, encara 
que manifesta que està disponible les 24 hores del dia.

El  Sr.  Guillem  Jordà  manifesta  que  votaran  en  contra,  perquè  es 
senten enganats i decebuts de com varen anar les negociacions per a 
formar l’equip de Govern.
El Sr. Guillem Jordà personalment perquè el Sr. Gabriel Mas el tractava 
de mentider davant el seu grup. Que el Sr. Gabriel Mas deia que el Sr. 
Jordà  s’havia  reunit  amb  el  PP  i  que  ell  no  s’hi  havia  reunit, 
manifestant que va enganar fins i tot els del seu grup dient mentides.
A més, al  “Facebook” i  el  “WhatsApp” de l’Ajuntament mai  havien 
estat  polititzats,  i  vares  fer  un comentari,  Biel,  que no era  adient 
(tema de l’escoleta d’estiu) i sabies que nosaltres ho havíem demanat 
fins i tot a l’oposició i n’estaves ben assabentat.
Dilluns, dia 18 de juny de 2019 Biel, aturares obres que el govern 
anterior havia acceptat i això és il·legal.
A partir d’ara, el Sr. Guillem Jordà manifestà que la confiança era zero. 
El poble de Maria volia pacte i feia una setmana que ho tenies tancat 
amb el PSOE.
Nosaltres volem beneficiar el poble de Maria però a tu gens, a la qual 
cosa el Sr.  Jaume Ferriol manifesta el mateix.

El Sr. Gabriel Mas respon, qui xerra d’il·legalitats allà on el Sr. Jordà va 
signar un pressupost que no era competència seva, que la Junta de 
Govern no ho havia aprovat, i el Sr. Jordà manifesta que igualment ell 
n’estava assabentat.

El Sr. Guillem Jordà li demana a veure si tampoc sabia de tot el tema 
de l’escoleta, que feia temps que se’n xerrava i que sabia tot com 
estava.

La Sra. Catalina Roig manifesta que votarà en contra cada vegada fins 
que demani perdó públicament de com atacares els meus companys, 
i que a la darrera reunió amb en Guillem, et va dir que no hi havia 
director, per tant, tu ja estaves assabentat. Si et vols guanyar la meva 
confiança, diga’s que n’estaves informat, i no passis sa pilota a ells 
dient que no és ver; estaves informat. 
Manifesta que votarà en contra únicament a la dedicació exclusiva 
tractada en aquest punt, ja que si és una cosa pel bé del poble, té ben 
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clar i vol que quedi clar que votarà a favor.
El Sr. Gabriel Mas manifesta que no ho nega, que ho sabia, però que 
estava cercant una solució i que el dilluns des de que va entrar fins a 
les 9.30 es  va trobar sol  davant  el  problema i  va  demanar  que li 
donessin 24 hores per a cercar solució, no he dit que no ho sabés i 
que no hagués fet feina.

La Sra. Catalina Roig manifesta que així demostra el Sr. Gabriel Mas 
que estava assabentat de tot.

El Sr. Rafel Aulet manifesta que la competència del Sr. Mas era cercar 
i en Biel Ferriol diu que un equip de govern és fer-ho en grup i que si 
es comunica no hi ha cap problema.

El Sr. Gabriel Ferriol manifesta que no volen entrar en polèmiques i 
que el perjudicat no sigui el poble, a la qual cosa el Sr. Gabriel Mas diu 
que ell  no ho ha dit,  manifestant  el  Sr.  Ferriol  que ho ha donat a 
entendre  a  tota  aquella  gent  que  llegeix  el  “Facebook  “  o  el 
“WhatsApp”.

La Sra. Cati Morey diu que això ja està fet, que s’ha d’anar a arreglar i  
mirar per l’any qui ve, perquè amb aquesta inestabilitat no sé qui hi 
haurà l’any qui ve.

El Sr. Guillem Jordà manifesta que l’escoleta estava tot signat i amb 
monitors i una directora, si bé, la monitora va venir a l’Ajuntament i li 
havien oferit 2 anys de feina a un altre lloc, i que ella havia accedit, ja 
que nosaltres només li garantíem un mes i mig, i que ella havia elegit, 
com és obvi, l’altre i el Sr. Jordà li  dóna recolzament, qualsevol ho 
hagués fet.
El  Sr.  Jaume  Ferriol  demana  al  Sr.  Gabriel  Mas  de  quina  obra  es 
refereixen  que  ha  aturat?  I  el  Sr.  Gabriel  Mas  diu  que  eren 
aproximadament uns 7.300,00.- € d’un imbornal a “Son Puig que no 
té sortida i s’havia de fer una assèquia, però a dia d’avui, i  vist el 
tema de l’escoleta d’estiu, el bus ens costarà 8.000,00.- i atès que 
hem de pagar un 20 % de l’obra d’asfaltat de camins són molts de 
doblers.

El Sr. Guillem Jordà manifesta que no passes els pressuposts, que hi 
havia un romanent d’uns 700.000,00.-  € i  les obres sostenibles es 
poden fer fora ordre.
Ja havíem parlat anys anteriors i no ho vas voler fer, i enguany jo ho 
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vaig demanar i tu ho has volgut aturar i ho has aturat.
El  POiS  et  record  que  s’havia  d’entregar  el  dia  després  de  les 
eleccions, i  que el  Sr.  Pep Martínez té la feina feta. Si  ara ho vols 
canviar, ho canvies però avisar-te que la feina està feta.
I recordar-te, que a les tres reunions que mantinguérem, em tractares 
de mentider.

El Sr. Gabriel Mas diu que aquesta taula és per xerrar i decidir pel 
poble, que no és el mateix fer feina per Maria que X per Maria. El 
temps dóna la raó a llarg termini.

El Sr. Guillem Jordà manifesta que ells venien per fer feina pel poble 
de Maria i que n’hi ha d’altres que venen per omplir-se les butxaques, 
fent un aclariment que només es refereix a la dedicació exclusiva, en 
cap moment, es vol pensar que vulguin robar res. Fins una setmana 
abans reeditàvem per seguir amb el pacte, férem tres reunions per a 
intentar el pacte, i  el Sr. Gabriel Mas li diu que no vàreu moure la 
proposta.
El Sr. Guillem Jordà manifesta que la confiança ara és zero.

 Referent a la junta de portaveus,  esmentada anteriorment pel  Sr. 
Jaume Ferriol,   queden per veure’s  el  proper dimecres a les 21.00 
hores, que hi poden anar tots els regidors, portaveus,...i el Sr. Guillem 
manifesta que el seu grup ho duran tot a assemblea, com ho fan de 
costum.

Així queden per la reunió el dimecres 26 de juny de 2019 i el Ple per 
dijous 27 de juny de 2019 a les 21.00 hores

La Sra. Margalida Bergas vol fer un incís sobre el pacte i deixa clar 
que el pacte eren tres agrupacions, no dues.
El Sr. Guillem Jordà diu que si haguessin arribat a un acord, era que el 
PSOE entrés amb ambdues formacions.

La Sra.  Margalida Bergas,  diu que referent a que una de les dues 
regidores del Pi havien dit que tenien pacte amb el PSOE, no és ver, i 
el Sr. Jordà diu que a una de les reunions se’ls va dir que feia dues 
setmanes  ho  tenien  pactat  i  una  d’elles  va  contestar  només  una 
setmana, i per tant, quedava ben clar.

La Sra. Catalina Maria March Pons vol manifestar que ella va dir que 
només feia una setmana que havien xerrat per primera vegada. 
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I  no  havent  més  assumptes  a  tractar,  el  Batle,   aixeca  la  sessió, 
essent les 21.46 hores del dia d’avui. 

El Batle-President, 

Sgt.: Gabriel Mas Oliver
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